

# Panel: The Many Faces of Distributed Peering and Russia's IXP Ecosystem

Moderator: Elena Voronina, MSK-IX

Panelists:

Konstantin Bekreyev, ULN-IX

Dmitry Krikov, NGENIX

Alexey Rogdev, Rostelecom

Martin Semrad, NIX.CZ

Vitaly Sheshin, RED-IX

Представление участников и последние новости

Introductions and latest news.

Региональный пиринг на локальных рынках: что происходит и где точки роста?

Что способствует развитию региональных IXP: контент, ШПД, регуляторика, ... ?

Regional peering in local markets: what's happening, what are the growth points?

What is driving the development of regional IXPs: content, broadband, regulations, ...?

Как «вычислить» потребность в IXP в регионе?  
Партнёры и заинтересованные стороны: кто из участников рынка будет полезен для развития?

How to evaluate the need for an IXP in a region?  
Partners and stakeholders: who should be involved in the peering value chain?

## Взгляд клиента:

- \* Влияние географии на требования заказчиков и типичные пиринговые сценарии – как зависят от места?
- \* Объективные измерения эффективности пиринга и регионального сетевого присутствия.

## Customer's viewpoint:

- \* Customer requirements and typical peering cases: how they differ depending on location?
- \* How to measure the efficiency of your regional deployments and peering decisions?

Стоит ли объединять региональные IXP?

Does it make sense to interconnect regional IXPs?

Открытый микрофон, вопросы и комментарии аудитории.

Open mic, questions and comments from the audience.



**RIPE NCC Regional Meeting Russia / Eurasia Network Operator's Group**

Спасибо!

Thank you!